Podstatná jména pomnožná, hromadná, látková.


Podstatná jména napíšu na papírky a umístím na tabuli.

Dříví, kamení, housle, narozeniny, voda, Čechy, záda, brýle, dveře, hmyz, krmivo, křoví, kalhoty, játra, sůl, plavky, Vánoce, letectvo, zrní, obyvatelstvo, káva, mýdlo dřevo.

1. O jaký slovní druh se jedná? 
2. Roztřiď do sloupců na jména s číslem jednotným a množným.


Výsledek:
Některá podstatná jména mají tvary čísla jednotného, ale znamenají více věcí téhož druhu. Jsou to podstatná jména hromadná - dříví, kamení, obyvatelstvo, letectvo, zrní, krmivo, křoví, hmyz.

Některá podstatná jména mají tvar čísla množného, a to i tehdy, když označují jednu věc.
Nazývají se podstatná jména pomnožná – housle, narozeniny, Čechy, záda, brýle, dveře, kalhoty, játra, plavky, Vánoce.

Podstatná jména označující tvarem jednotného čísla samotnou látku, bez ohledu na její množství, nazýváme podstatná jména látková – voda, káva, sůl, mýdlo, dřevo.


2.hodina – opakovací

Utvoř z podstatných jmen jména s hromadným významem:

	žáci
	žactvo

	rostliny
	rostlinstvo

	keře
	křoví

	lodi
	loďstvo

	obyvatelé
	obyvatelstvo




Vyber řádek, který obsahuje pouze daná podstatná jména:

Jména hromadná:
a) příušnice, dveře, uhlí, měď
b) ptactvo, obecenstvo, dříví, hmyz
c) voda, brýle, maliní, loďstvo

Jména pomnožná:
a) housle, sůl, záda, krmivo
b) kamení, sůl, dveře, šaty
c) narozeniny, Vánoce, Čechy, varhany
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